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    Protokół Nr 17/25 

 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, 

które odbyło się 17 czerwca 2025 r. w sali 102 w Urzędzie Marszałkowskim w Kielcach, 

al. IX Wieków Kielc 3. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:30 i trwały do godz. 12:15. 

 

Obrady prowadził Paweł Krakowiak, Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury 

i Sportu.  

 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz zaproszeni goście. Listy obecności 

stanowią załączniki nr 2 - 5 do protokołu.  

 

Przebieg posiedzenia 

Ad 1. 

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak otworzył posiedzenie, stwierdził, że jest wymagane 

kworum, zatem obrady są prawomocne. 

 

Komisja przyjęła do realizacji następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Sprawozdania roczne z wykonania planów finansowych za 2024 rok, przedłożone przez 

samorządowe instytucje kultury. 

3. Zaopiniowanie Raportu o stanie Województwa Świętokrzyskiego w 2024 roku. 

4. Zaopiniowanie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Województwa Świętokrzyskiego za 2024 r. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów szkół podstawowych w województwie świętokrzyskim w roku 

szkolnym 2025/26. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów liceów ogólnokształcących w województwie świętokrzyskim 

w  roku szkolnym 2025/26. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów szkół zawodowych w województwie świętokrzyskim w roku 

szkolnym 2025/26. 

8. Przyjęcie planu pracy Komisji na II półrocze 2025 r.  

9. Sprawy różne.  

10. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Ad 2. 

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak poinformował, że sprawozdania roczne 

z wykonania planów finansowych za rok 2024 przedłożone przez samorządowe instytucje 

kultury zostały zamieszczone w systemie eSesja. Następnie poprosił przedstawicieli jednostek 

o ich skrótowe zreferowanie.  

 

Sprawozdania stanowią załączniki do akt 17. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  
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Przedmiotowe dokumenty przedstawili: 

 

− Pani Halina Łabędzka – kierownik impresariatu w Teatrze im. Stefana Żeromskiego 

w Kielcach oraz Pani Lucyna Michalska – Główna Księgowa,  

− Pan Jacek Rudnicki – zastępca dyrektora Filharmonii Świętokrzyskiej im. Oskara 

Kolberga w Kielcach, 

− Pani Magdalena Fogiel-Litwinek – dyrektor Wojewódzkiego Domu Kultury 

im. Józefa Piłsudskiego w Kielcach oraz Pani Justyna Bazak – Główna Księgowa, 

− Pani Aleksandra Stachniak – dyrektor Europejskiego Centrum Bajki im. Koziołka 

Matołka w Pacanowie,  

− Pani Agnieszka Kuś – dyrektor Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej im. Witolda 

Gombrowicza w Kielcach oraz Pani Monika Sztuk – Główna Księgowa, 

− Pan Robert Kotowski – dyrektor Muzeum Narodowego w Kielcach, 

− Pan Jarosław Karyś – zastępca dyrektora Muzeum Wsi Kieleckiej, 

− Pan Mikołaj Getka-Kenig – dyrektor Muzeum Zamkowego w Sandomierzu.  

 

Głos w dyskusji zabrali: 

 

Przewodniczący Sejmiku Andrzej Bętkowski nawiązał do zakupionego przez Muzeum 

Zamkowego w Sandomierzu obiektu, gdzie docelowo maja być przeniesione zbiory. Poprosił 

o informację, jakie działania zostały podjęte sprawie zagospodarowania budynku. 

 

Dyrektor Mikołaj Getka-Kenig poinformował, że Muzeum uzyskało finansowanie 

z Programu FEnIKS w wysokości blisko 80 mln zł m.in. na ten cel. W ramach projektu 

„zamek otwarty” zostanie przeprowadzona kompleksowa renowacja i adaptacja budynku 

Muzeum Okręgowego w Sandomierzu, na co się składają się prace zarówno przy głównym 

obiekcie, czyli Zamku Królewskim, jak i w nowo zakupionym budynku przy ulicy 

15 sierpnia, który będzie miał przeznaczenie magazynowo - biurowe. Co istotne, magazyny 

będą miały charakter ekspozycyjny, a zatem będą dostępne dla zwiedzających. Dyrektor 

nadmienił, że pod koniec zeszłego miesiąca podpisano umowę i rozpoczęto realizację 

projektu. Otwarcie zaplanowano na 2030 rok.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 

Ad 3.  

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak poinformował, że Członkowie Komisji otrzymali 

w systemie eSesja Raport o stanie Województwa Świętokrzyskiego w 2024 roku. 

 

Raport stanowi załącznik do akt 17. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

 

Ze względu na prezentowanie Raportu na wcześniejszych posiedzeniach komisji 

zaproponował odstąpienie od jego referowania.  

 

Komisja przystała na ww. propozycję. 

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak otworzył dyskusję nad Raportem. 

 

Dyskusji nie było. 
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Następnie Komisja przy 5 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym” pozytywnie zaopiniowała 

Raport o stanie Województwa Świętokrzyskiego w 2024 roku. Opinia nr 29/2025 stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 4.  

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak poinformował, że Członkowie Komisji otrzymali 

w systemie eSesja sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Województwa Świętokrzyskiego za 2024 rok. 

 

Sprawozdania stanowią załączniki do akt 17. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

 

Następnie poprosił Panią Skarbnik o omówienie wartości w działach tematycznie związanych 

z działaniem Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.  

 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska - Skarbnik Województwa w pierwszej kolejności 

skupiła się na wydatkach w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, 

w którym plan po zmianach wynosił 97,59 mln zł, zaś wykonanie 95,57 mln zł tj. 97,9% 

planu. Podkreśliła, że zdecydowana większość tych środków dotyczy wydatków na dotacje 

podmiotowe dla instytucji kultury. Wydatki majątkowe w tym dziale wyniosły 27 mln zł 

i dotyczyły głównie przebudowy Teatru im. Stefana Żeromskiego w Kielcach. Odnosząc się 

do wydatków w zakresie nauki i oświaty poinformowała, że wyniosły one 51,25 mln zł,  

z czego 35,27 mln zł dotyczyło zadań jednostek oświatowych w tym projektów ze środków 

europejskich. Zwróciła uwagę, że na finansowanie bieżącej działalności wydatkowano ponad 

20 mln zł, zaś subwencja w części oświatowej wyniosła jedynie 11 mln zł. Zaakcentowała 

również wydatki na stypendia dla uczniów i studentów o wartości prawie 10 mln zł. W dziale 

926 – kultura fizyczna wykonano wydatki w kwocie 4,21 mln zł tj. na poziomie 98,4% planu 

po zmianach. Większość tych środków stanowią dotacje dla organizacji pozarządowych, które 

w imieniu Województwa realizują różne przedsięwzięcia w dziedzinie kultury fizycznej.   

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak otworzył dyskusję nad przedmiotowymi dokumentami. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Następnie Komisja przy 5 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym” pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa 

Świętokrzyskiego za 2024 rok.. Opinia nr 30/2025 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 5. - ad 7. 

 

Projekty uchwał w sprawach:  

− przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów szkół podstawowych 

w województwie świętokrzyskim w roku szkolnym 2025/26, 

− przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów liceów 

ogólnokształcących w województwie świętokrzyskim w  roku szkolnym 2025/26, 

− przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów szkół zawodowych 

w województwie świętokrzyskim w roku szkolnym 2025/26, 

przedstawił Pan Janusz Knap - dyrektor Departamentu Edukacji, Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego. 
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Projekty uchwał stanowią załączniki do akt 17. sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak poprosił o informację o liczbie stypendiów 

planowanych do przyznania.   

 

Dyrektor Janusz Knap poinformował, że każda uchwała zakłada przyznanie 640 stypendiów 

jednorazowych w wysokości 3800 zł na jednego ucznia.  

 

Na tym dyskusję zakończono. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak poddał pod głosowanie opinie 

do ww. projektów uchwał.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów szkół podstawowych 

w województwie świętokrzyskim w roku szkolnym 2025/26. Opinia nr 31/2025 stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów liceów 

ogólnokształcących w województwie świętokrzyskim w  roku szkolnym 2025/26. Opinia 

nr 32/2025 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów szkół zawodowych 

w województwie świętokrzyskim w roku szkolnym 2025/26. Opinia nr 33/2025 stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad 8.  

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak poinformował, że projekt planu pracy 

na II półrocze 2025 r. został zamieszczony w systemie eSesja. Zapytał, czy są uwagi do 

zaproponowanego dokumentu.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Następnie Komisja jednogłośnie (6 głosów „za”) przyjęła plan pracy na II półrocze 2025 r. 

w brzmieniu przedłożonym przez Przewodniczącego Komisji.  

 

Plan pracy stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad 9.  

 

Spraw różnych nie zgłoszono.  
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Ad 10.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak zamknął 

posiedzenie Komisji.  

 

 

 Przewodniczący Komisji  

 

 

       Paweł Krakowiak 

 

 

Protokół sporządził: Michał Wójcik 


